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Forslag til lov om ændring af lov om udnyttelse 
af vedvarende energikilder m.v. (Fremme af 
solvarme). 
(Lovforslag nr. L 67). 

Medlemmer af Folketinget Erling Oxdam (V), 
Jens Hald Madsen (V), John Vinther (KF) og 
Gitte Seeberg (KF) har meddelt mig, at de 
ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om leje og lov 
om midlertidig regulering af boligforholdene. 
(Lejefastsættelse i en- og tofamilieshuse og ejer- 
lejligheder, der udlejes tidsbegrænset). 
(Lovforslag nr. L 65). 

Ministeren for nordisk samarbejde (Marianne 
Jelved) har meddelt mig, at hun ønsker skriftligt 
at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om Danmarks 
godkendelse af den i København den 29. sep- 
tember 1995 undertegnede overenskomst om 
ændring af samarbejdsoverenskomsten mellem 
Danmark, Finland, Island, Norge og Sverige. 
(Beslutningsforslag nr. B 38). 

Medlemmer af Folketinget Jan Køpke Christen- 
sen (FP), Kim Behnke (FP), Tom Behnke (FP), 
Aage Brusgaard (FP), Niels Højland (FP), 
Kirsten Jacobsen (FP) og Annette Just (FP) har 
meddelt mig, at de ønsker skriftligt at fremsæt- 
te: 

Forslag til folketingsbeslutning om iværksæt- 
telse af et HIV-smitteopsporingssystem. 
(Beslutningsforslag nr. B 40). 

Medlemmer af Folketinget Villy Søvndal (SF), 
Anne Baastrup (SF), Steen Gade (SF) og Jes 
Lunde (SF) har meddelt mig, at de ønsker skrift- 
ligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om indførelse af 
ankeadgang på hjemmehjælpsområdet. 
(Beslutningsforslag nr. B 41). 

Skriftlig fremsættelse af forslag 

Finansministeren (Mogens Lykketoft): 
Jeg tillader mig herved at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om Ørestaden 
m.v. 
(Lovforslag nr. L 58). 

Lovforslaget har til formål at muliggøre den 
helhedsplan, som Ørestadsselskabet I/S sam- 
men med Ørestadsrådet har udarbejdet i over- 
ensstemmelse med Ørestadslovens § 13. Hel- 
hedsplanen er udarbejdet på grundlag af en 
international arkitektkonkurrence om Øresta- 
den. 

Den internationale arkitektkonkurrence viste, 
at Ørestaden kan blive en bygningsmæssig 
attraktiv bydel samtidig med, at naturinteres- 
serne tilgodeses væsentligt bedre, end det hidtil 
har været forudsat. På dette grundlag har Øre- 
stadsselskabet sammen med Ørestadsrådet 
udarbejdet en helhedsplan, hvor Ørestaden 
bygges op om vand og natur. 

Ørestadens naturområder forbindes således 
direkte med de fredede områder på Amager 
Fælled, idet både Ørestadsbanen og Ørestads 
Boulevard placeres i den østlige del af Øre- 
stadsområdet. Desuden forøges naturområder- 
ne inden for Ørestaden fra 46 ha til knap 72 ha, 
uden at byggemulighederne bliver reduceret. I 
helhedsplanen er arealet på grund af en fejlop- 
måling opgjort til 90 ha. Dette ændrer imidlertid 
hverken ved helhedsplanens udformning eller 
ved afgrænsningen af de udpegede naturområ- 
der. 

Gennemførelsen af helhedsplanen forudsæt- 
ter en justering af de vådområder, som er 
afgrænset af Miljø- og Energiministeriet i hen- 
hold til den gældende lov. Vådområderne redu- 
ceres herved med ca. 3 ha fra de nuværende 31 
ha til ca. 28 ha. 

I det videre arbejde med Ørestaden lægges 
der vægt på balancen mellem de arkitektoniske 
kvaliteter i byområderne og biologiske og fri- 
luftsmæssige værdier i naturområderne. Disse 
kvaliteter er afgørende for den nye bydels frem- 
tid. Det gælder både mulighederne for at til- 
trække de nye virksomheder, boliger, uddan- 
nelsesinstitutioner og kulturelle institutioner, 
som skal give Ørestaden karakter og indhold, 
og fastholdelsen af områdets værdier for den 
nuværende befolkning i området. 

Både Danmarks Naturfredningsforening og 
Friluftsrådet støtter lovforslaget. 
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Københavns Kommune er i gang med at 
udarbejde et forslag til tillæg til kommunepla- 
nen, som skal sikre, at helhedsplanens intentio- 
ner kommer til udtryk i den kommunale plan- 
lægning. Vedtagelse af lovforslaget er en forud- 
sætning for, at helhedsplanen og kommune- 
plantillægget kan virkeliggøres. 

Idet jeg i øvrigt henviser til lovforslaget og 
bemærkningerne hertil, skal jeg på regeringens 
vegne anbefale forslaget til Folketingets velvil- 
lige behandling. 

Boligministeren (Ole Løvig Simonsen): 
Jeg tillader mig herved for Folketinget at frem- 
sætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om leje og lov 
om midlertidig regulering af boligforholdene. 
(Supplerende reguleringsbestemmelser). 
(Lovforslag nr. L 59). 

Lejelovgivningen indeholder en række satser, 
som reguleres én gang årligt pr. 1. januar med 2 
pct. tillagt en tilpasningsprocent for det pågæl- 
dende finansår. Disse satser vedrører hovedsa- 
gelig hensættelser til forbedringer, til udvendig 
og indvendig vedligeholdelse samt tillæg til 
kapitalafkastet. 

Forhøjelsen af lejen på grund af stigningen i 
disse satser skal varsles med 3 måneders varsel, 
hvorfor dét er nødvendigt, at varslingen afgives 
inden udgangen af september måned. Imidler- 
tid blev offentliggørelsen af bl.a. tilpasningspro- 
centen forsinket. Den blev først offentliggjort 
den 4. oktober 1995. 

På grundlag af en af Finansministeriet skøn- 
net tilpasningsprocent på -0,2, som dannede 
grundlag for en pressemeddelelse, udsendt den 
19. september 1995, varslede en række udlejere 
lejeforhøjelser baseret på en reguleringsprocent 
på 1,8 (2 -  0,2). 

Den endelige tilpasningsprocent for 1996 blev 
imidlertid fastsat til 0,7, hvilket indebærer, at de 
udlejere, der har varslet lejeforhøjelse på bag- 
grund af den skønnede reguleringsprocent, har 
varslet en lavere forhøjelse, end lovgivningen 
giver mulighed for. 

Det foreslås derfor, at udlejerne i januar 1996 
kun skal afsætte beløb til forbedringer efter leje- 
lovens § 63 a og til udvendig vedligeholdelse 
efter boligreguleringslovens §§ 18 og 18 b, som 
svarer til de beløb, som fremkommer ved en 
regulering på 1,8 pct. 

For at undgå en tilsvarende situation frem- 
over, foreslås det, at reguleringen, hvis ikke til- 
pasningsprocenten er offentliggjort senest den 
10. september året forinden, i stedet sker efter 
udviklingen i Danmarks Statistiks nettoprisin- 
deks i en 12 måneders perióde sluttende i juni 
måned året før det finansår, reguleringen ved- 
rører. 

Idet jeg i øvrigt henviser til lovforslaget og de 
bemærkninger, der ledsager det, skal jeg anbe- 
fale forslaget til Tingets velvillige behandling. 

Indenrigsministeren (Birte Weiss): 
Herved tillader jeg mig for Folketinget at frem- 
sætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om beskatning 
til kommunerne af faste ejendomme. (Ophævel- 
se af ejendomsskattefritagelsen for visse fredede 
ejendomme). 
(Lovforslag nr. L 60). 

Lovforslaget går ud på at indskrænke den gæl- 
dende ejendomsskattefritagelse for fredede 
ejendomme, således at denne fritagelse ikke skal 
omfatte fredede ejendomme, som tilhører det 
offentlige og visse lignende ejere. 

I forhandlingsresultaterne af 13. juni 1995 
mellem regeringen og henholdsvis Københavns 
og Frederiksberg Kommuner om de to kommu- 
ners økonomi i 1996 er der optaget et punkt om, 
at regeringen vil fremsætte et lovforslag med 
det nævnte indhold. 

Lovforslaget skal ses på baggrund af to dom- 
me fra 1992, som underkendte den fortolkning, 
Københavns Kommune havde anlagt vedrøren- 
de den nævnte gruppe af fredede ejendomme. 

Ifølge denne fortolkning ansås offentligt ejede 
ejendomme ikke for at være omfattet af den 
ejendomsskattefritagelse, der ellers gælder for 
ejendomme med tinglyst bevaringsdeklaration. 

Denne fortolkning blev støttet på, at der efter 
bygningsfredningsloven gælder særlige regler 
om fredede ejendomme i offentligt eje, men for- 
tolkningen blev som nævnt underkendt af Østre 
Landsret i 1992. Dommene indebærer, at også 
offentligt ejede ejendomme med tinglyst beva- 
ringsdeklaration er fritaget for ejendomsskat. 

Med lovforslaget foreslås indført en udtryk- 
kelig regel, der svarer til den fortolkning, der 
tidligere har været anlagt. 

I den forbindelse må det noteres, at ejen- 
domsskattefritagélsen for fredede ejendomme, 
der tilhører det offentlige og lignende ejere, ikke 


